
 
 

 

Arkiv: 012.1 Saksår/nr 2023/1#2   Jnr. 2023/2 

Protokoll fra Menighetsrådsmøte 9.2.2023 
Tilstede fra menighetsrådet: Kjell Guldvog Staalesen, Inger Johanne Flatland Christensen,  
Anne B. Aicher, Erik Trømborg, Berit Kristin Fonsdal, Reidar Aasbø og Ingvild Støa Skrede  
Forfall fra menighetsrådet: Geir Løvdal og Vera Henden (hurra for 75-års jubilanten!) 
 

Tilstede fra staben: Christen Christensen, Kristin Flatland Solbu, Matthias Anger, Inger-Johanne Frogh,  
Margit Åsarmoen, Harald Torgauten, Vibe Vad Haugejorden, Helene Medhaug Simonsen, Bjørn Idar Sommer 
 

Felles møte med stab og menighetsråd 
 

Menighetsrådet tok utgangspunkt i visitasrapporten og planen for kirkemusikk og ønsker at staben skal se fremover  
og vite hvor vi skal/hvor vi ønsker å være om 5 år. Staben fikk følgende utfordringer innenfor 4 ulike tema til møtet: 
 
1. Kirke/skole samarbeid og arbeid mot studenter 
Christen Christensen (kapellan), Tanja Bjerklund Hauge (kateket) og Kristin Flatland Solbu (kantorer) 
 

Arbeid kirke/skole i dag: Skolegudstjenester før jul, barnehagegudstjenester, barnehagebesøk til jul og påske, Vintersangfesten, 
Sølvtråden/omvisning for 6. klassinger, samarbeid med Kulturskolen og Musikk, dans og drama på videregående. I tillegg 
spontane besøk av barnehager i kirken. Skoledebatten dukker stadig opp - viktig å være på tilbudssiden og være fleksible i 
forhold til skolene. Vintersangfesten har ikke vært arrangert på 3 år grunnet korona. På rektormøte i fjor var Vintersangfest 
tema og det var enighet om videreføring. Vi har mye å gå på i arbeidet mot studentene. 
 

• Hvor ønsker vi være om 5 år: Ambisjonen er å opprettholde den aktiviteten vi har i dag mot barnehager, barne- og 
ungdomsskoler. Et ønske er å gjøre kirken og våre tjenester synlig overfor studentene, og det er planlagt stand på 
åpningsdagen for studentene på Krona/USN til høsten. Fokus på at vi ønsker et livssynsåpent samfunn (framfor et 
livssynsnøytralt samfunn). Utfordring fra biskopen: formalisere skole/kirke samarbeidet. 

 

Tips fra MR: 
• Invitere pedagogene inn i kirken og vise de hva vi kan tilbyr (f.eks. Påskevandring).  

Behov for påfyll innenfor «kritikk, religion og filosofi» for barnehagepedagoger.  
• Forplikte oppvekstkontoret/oppvekstsjefen da det er vanskelig for rektorene som kommer i skvis mellom 

foreldregruppa og lærergruppene. Vi bør også jobbe inn mot FAU-ene på skolene.  
 
2. Kultur/Glogerakademiet 
Matthias Anger og Kristin Flatland Solbu (kantorer) 
 

Aktivitetsnivå fremover: Det må være en målsetting at ressurser og aktivitetsnivå kommer i balanse. Slik er det ikke pr. i dag. 
Konsert-virksomhet er ikke en lovpålagt oppgave og selv om det er lystbetont, er det krevende. Det er behov for å få et frivillig-
korps knytt til kulturvirksomheten som kan få et større ansvar enn det de har i dag. F.eks. få på plass arrangements-ansvarlige, 
vurdere om dette kan være frivillig-basert i sin helhet, eller vil kreve en form for økonomisk kompensasjon. Viktig å husk at  
Glogerfestspillene er en menighets-finansiert aktivitet der personalressursene finansieres av menighetsrådet og ikke fellesrådet. 
 

Innhold: Ønske om å videreutvikle sommer-matinéene, dette gir også gudstjenester på sommeren med flere deltakere. 
Kulturkveldene våre er frivillighets-drevet og fungerer godt på det nivået de ligger på i dag.  
 
Utfordring fra MR: 

• Er innholdet i kulturprogrammet i kirken variert nok, og treffer de også de unge?  
 

 
3. Frivillighet 
Inger-Johanne Frogh (diakon), Reidar Aasbø (sogneprest) og Margit Åsarmoen (Glogerfestspillene) 
 

Frivillighet berører all virksomhet i menigheten og må være meningsfullt/viktig både for den frivillige og for fellesskapet. 
Frivillighet er helt nødvendig for at vi skal klare å gjennomføre aktiviteten vår. Vi har en utfordring i forhold til arbeidet med 
rekruttering av nye frivillige og pandemien har også gitt frafall blant de frivillige.  
 

 



Erfaringen tilsier at de yngre frivillige først og fremt ønsker å bruke tiden sin på aktiviteter der ungene deltar, og i 
trosopplæringen jobbes det litt annerledes med frivillighet enn ellers i organisasjonen. Det jobbes fra tiltak til tiltak med 
englevakter (voksne som baker, hjelper til, serverer, rydder, er vakt etc.). På tiltak som går fast, f.eks. babysang så har vi frivillige 
som bidrar over lengre perioder. 
 

Hvor ønsker vi være om 5 år:  
Vi må tenke frivillighet på en annen måte enn før - viktig med klare avtaler og tydelig rammer. Videreføre den årlig Vårfesten, i 
tillegg invitere til en årlig inspirasjonssamling for frivillige. Til info er det planlagt en inspirasjonssamling for frivillige 19. mars 
med Laila Riksaasen Dahl. Ønske om en egen frivillig-koordinator (ansatt eller frivillig) med overordnet ansvar for de frivillige. 
 

Margit/Glogerfestspillene: Frivillighet er noe av det beste og det mest krevende som finnes. Det er noe helt annet å engasjere 
noen over lang tid kontra å engasjere frivillige for en kortere periode (f.eks. festspillene). 100-130 frivillige under festspillene, i 
tillegg til en stab der også noen er frivillige. I tillegg er det viktig å legge gode rammer for det arbeidet som skal bli gjort, slik at 
dette er tydelig. For å få flere frivillige, og yngre frivillige, har GFS brukt mye ressurser i sosiale media. 
 
4. Dåp 
Harald Frøvoll Torgauten (prostiprest), Vibe Vad Haugejorden og Helene Medhaug Simonsen (menighetspedagoger) 
 

Det er en nedgang i dåp i Norge. Årsakene er mange; brudd på tradisjoner, nedgang i antall kirkemedlemmer og tanken om at 
dåp er et selvstendig valg som barnet skal ta når de blir eldre. I urbane strøk er nedgangen større, mens på landsbygda er det 
fremdeles nesten 100% dåpsdekning. Kongsberg ligger litt midt imellom, og er litt hybrid i denne sammenhengen. Det er en svak 
dåpsnedgang i Kongsberg, uten at den er alarmerende. Konfirmasjonstallene holder seg noenlunde stabile i Kongsberg og det er 
flere konfirmanter som døpes i forkant av konfirmasjonen. Det er viktig å at vi ikke kun tenker småbarns-dåp, men også dåp av 
eldre barn, ungdom og voksne. Til info inviteres det til drop-in dåp lørdag 10. juni Kongsberg kirke. 
 
Hvor ønsker vi være om 5 år - dilemma/utfordringer:  

• Dåpens plass i den vanlige høymessen. Hva gjør 5 dåp på en gudstjeneste med kjerne-menigheten? Hvordan oppleves 
dette for dåpsfamiliene, føler de seg godt inkludert eller føles høymessen litt fremmed? Preken må legges opp med 
tanke på dette.  

• Vi må være varsom med å gjøre det vanskeligere å velge dåp. Hvilke tilleggsmuligheter utover ordinære 
dåpsgudstjenester er mulig? Ta med erfaringene fra korona-tiden med mange individuelle dåpsgudstjenester – har vi 
ressurser til dette? 
 

Utfordringer fra MR: 
• Bør tradisjonen med å klappe når dåpsbarnet presenteres tas inn i våre kirker? 
• Er det nødvendig å ha nattverd på alle gudstjenester i kirken?  

Det bør kanskje ikke være nattverd på gudstjenester med mange dåp, da dette kan virke fremmedgjørende? 
• Kan kirkemusikken på dåpsgudstjenester være litt mindre «seig»? Vanskelig å synge med. 
• Kan det velges mindre vanskelige/tunge salmer?  

 
Innspillene tas med videre, og arbeidsutvalget ser på veien videre. Vurdere tiltak/veivalg på neste menighetsrådsmøte. 
Intensjonen til menighetsrådet er å møte staben årlig, vurdere omfang og antall tema fortløpende. 
 

Godkjenning av dagsorden og protokoll 
Protokoll fra Menighetsrådsmøtet 8.12.2022 ble sendt ut pr. e-post 14.12.2022. 

Vedtak: Protokoll fra møtet 8.12.2022 godkjennes. 
 

Referatsaker 
 

• Orientering fra verneombudet i Kongsberg 

• Protokoll fra møte i Jondalen kirkekomité og årsmelding Jondalen kirkekomité 

• Egenvurdering for ansatte i kirkemusikkgruppen 

• Menighetens årsmøte 23. april (i kirken etter gudstjenesten) 

• Saker fra Kongsberg kirkelige fellesråd (møte 7.2.23) 

• Tilskudd til menighetssenteret til innkjøp av ny teleslynge 
 

Vedtak: Referatsakene tas til orientering. 

 



Sak 1/23  Kirkekontor på Kirketorget 2 
 

Menighetsrådet er tidligere informert om at kirkekontoret i løpet av inneværende år vil flytte fra KRONA og til Kirketorget 2. 
Kahrs-huset vil også være en del av kirkekontorets nye lokaler fra og med neste skoleår. Vi er nylig også blitt kjent med at daglig 
leder for Glogerfestspillene ønsker å flytte fra sitt kontor på Kirketorget 2, og leie lokaler sammen med jazzfestivalen og andre 
aktører på Myntverkets område med midler fra Sparebankstiftelsen. Samarbeid og fellesskap er viktig for at den kirkemusikalske 
organiseringen i menigheten skal fungere godt. 

Vedtak:  
Menighetsrådet har stor tro på et menighetskontor/kirkesenter på Kirketorget 2. Glogerfestspillene er en sentral del av 
menighetsrådets virksomhet, og vi synes det er viktig at de ansatte som jobber med kirkemusikk i Kongsberg og Jondalen 
sogn er samlokalisert (ref. samarbeidet som følger av kirkemusikalsk organisering og kirkemusikalsk plan). Vi ber om at 
kirkevergen følger opp dette. 

 

Andre pågående/kommende saker: 

- Utredning av eget organisasjonsnummer for Glogerfestspillene 
- Saker til Samarbeidsrådsmøtet 2023 
- Evaluering av ny kirkemusikalsk organisering 
- Kirkevalget 2023 
- Grønn menighet og bærekrafts målene 
- Helhetlig menighetsplan/Kirka vår 


